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Je 14. červen 2024 a městský 
park plný fanoušků je natěšen 
na slavného odchovance žďár-
ského hokeje, útočníka v klubu 
Carolina Hurricanes, ale hlav-
ně člena zlaté české party Mar-
tina Nečase.

Lenka Kopčáková ז

Překvapivá akce. Martin Nečas 
narychlo oznámil, že přiveze Žďáru 
ukázat pohár vítězů z nedávného MS 
v hokeji.

Děti v dresech žďárských Plame-
nů hlídají vstup na pódium, aby 
idola nepropásly. Poskakují a skan-
dují heslo “Kdo neskáče, není Žďá-
rák“. Dospělí se usmívají. Moc dob-
ře si pamatují, kdy tento poupravený 
pokřik českých šampionů vznikl.

Původní verze „Kdo neskáče, není 
Čech“, znělo v roce 2010 pražským 
Staromákem po návratu čerstvých 
mistrů světa ze šampionátu v Němec-
ku. A když pak začátkem června vítal 
Žďár trio žďárských odchovanců 
Martina Koukala, Tomáše Rolinka 
a Petra Vampolu, tak právě Vampo-
la rozparádil Žďáráky hláškou „Kdo 
neskáče, není Žďárák!“...

Tehdy na mistry světa hleděl pod 
pódiem zbožně i 11letý kluk. Chtěl 
být jako oni. Usilovně na sobě dřel, 
měl talent...No a teď tu stojí, vedle 
svých idolů... 

Svátek fanoušků
Dav skanduje: „Neči, Neči“ ...Slav-

ný hokejista vyběhne na pódium 
a pohár zvedne nad hlavu. Farčata 
nadšeně zaburácí a údolím zní sklad-
ba Queen s názvem We Are �e 
Champions. Z davu se ozývá: Neči, 
děkujem!

Hlava na hlavě, kdo z fanoušků 
nedohlédne na pódium, bere za vděk 
obří obrazovkou, kde již od odpo-
ledne běží nejdůležitější okamžiky 
šampionátu, teď obrazovka přenáší 
detaily z pódia.

Slavností provází moderátor Marek 
Grande. 

„Je neuvěřitelné, že pohár vítězů je 
celý, po vítězné oslavě se trošku kink-
lal,“ připomíná. Martin na to se smí-
chem odpovídá, že je trochu polepe-
ný. „Doufám, že vydrží. Pohár mám 
vypůjčený jen na tento víkend, pak jej 
v týmu předám dál,“ říká hokejista. 

V sobotu 15. 6. se tak Martin ještě 
se vzácnou trofejí rozjel  za fanoušky 
do Telče, kam roky jezdíval na hoke-
jové kempy.

Moderátor zpovídá slavného hoke-
jistu, jak prožíval �nálové utkání se 
Švýcarskem, které rozhodlo o zlatě 
(26. 5.).

Nečas vzpomíná, že zpočátku to 
bylo vypjaté a nervózní. „Ale když 
jsme dali ten druhý gól a zbývalo pár 
sekund do konce, už jsme věděli, že to 
máme a užívali si to,“ ohlíží se. Do 
šatny pak hokejistům přišel pogratu-
lovat prezident republiky Petr Pavel 
a pozval je na Hrad.

Mexická vlna
Děti pod pódiem k Martinu Neča-

sovi natahují ruce, každé se jej chce 
alespoň dotknout. Hokejista se 
s nimi opakovaně zdraví tlesknutím. 

Pak z čísel dětských dresů v osudí 
vylosuje „jedenáctku“. Patří Luďko-
vi, který vyhrává Martinem Neča-
sem podepsanou hokejku. 

Slavný hokejista doufá, že maxi-
mální nadšení pro hokej přenese na 
další žďárskou generaci. „Také jsem 
před 14 lety stál na stejném místě jako 
vy a doufám, že za deset let se s něk-
terými z vás potkám zde na pódiu,“ 
vyzývá. Odpovědí mu je výskot a 
mávání vlajkami.

„Tihle hráči u nás byli tehdy za bohy, 
všichni jsme k nim vzhlíželi,“ říká 
dnešní elitní útočník na adresu star-
ších hokejistů, kteří jsou tu dnes 
s ním. 

Martin na nich obdivuje, že byť byli 
outsidři, v roce 2010 udělali nesku-
tečnou slávu českému hokeji, hlavně 
tomu žďárskému.

Pohár vítězů po 14 letech ve Žďáře

Elitní hokejista Martin Nečas krát-
ce po slavnosti na Farčatech odpo-
vídal na otázky ŽN. První se týkala 
jeho budoucího působiště.

Dostal jste po úspěšném MS 
v Praze nabídku od jiných klubů 
NHL?

„Carolina má na mě práva, takže 
nabídky od jiných klubů dostávat 
nemohu. Řešíme to s agenty, je to 
v progresu a uvidíme, co se stane.“

Pamatujete, kdy jste poprvé při-
šel na žďárský stadion?

Myslím, že mi byly dva nebo tři 

roky a přivedla mne tam mamka. 

Kterou základku jste ve Žďáru 
vychodil? 

Pátou základní školu na Palachově. 
Tam jsem poblíž od malička bydlel a 
vyrůstal, pak v Hamrech.

Když Žďár v roce 2010 vítal mis-
try světa, dostal jste se k nim? 

Myslím, že jsme se spolu i fotili. 
V té době to pro mne jako kluka byla 
neskutečná euforie. Obrovská moti-
vace, dával jsem do toho úplně všech-
no. -lko-

Nečas: Chodil jsem na pětku

„Byla to pro mne obrovská motiva-
ce. Nás děti tehdy pohánělo, že v tak 
malém městě jako Žďár, byli hned tři 
kluci ve vítězném týmu MS. A nyní tu 
s nimi stojím. Myslím, že ve Žďáře to 
děláme výborně a musíme v tom pokra-
čovat,“ dodává Martin Nečas. 

„A uvědomuješ si, že i ty jsi nyní 
vstoupil na tu horu Olymp? Je Mar-
tin bůh?“ zvolal moderátor do davu. 
„Jeee!“ neslo se Farčaty.

„Martine, udělej nám mexickou 
vlnu,“ vyzval ho na závěr moderátor. 

A hokejista k radosti dětí naznačil 
začátek pohybu, malí hokejisté pod 
podiem se přidali a vlna zdvižených 
rukou odjela až do zadních řad. 

Když příběhy táhnou
Pořadatelé akce ze Sportovního 

klubu ledního hokeje se o možnosti 
vidět pohár v rukou Martina Neča-
se ve Žďáru nad Sázavou se dozvě-
děli 5. června odpoledne. Díky vel-
ké souhře s radnicí se během pár dní 
podařilo zorganizovat velkolepou 
oslavu. Ne nadarmo zní mo�o hoke-
jového klubu: „Žďárské Plameny – 
oheň v srdci“.

Ale vraťme se ještě na úplný začá-
tek oslavy. První rozhovor podvečera 
patřil tátovi elitního hokejisty, Mar-
tinu Nečasovi staršímu. Generální 
manažer SKLH Žďár n. S. je dlouho-
letým trenérem mládeže.

Jak prozrazuje, Martin přiletěl do 
Prahy tak trochu dobitý. „Zraněný 
palec na noze, naražená žebra, zlome-
ný prostředníček. Vše doléčujeme, ale 
zvládl to ve velkém stylu,“ říká hrdý 
otec.

Martin si prý toužil zahrát na svě-
tovém šampionátu v českém repre-
zentačním dresu. A tak když jeho 
Carolina Hurricanes vypadla z play-
o� NHL, Žďárák absolvoval výstup-
ní prohlídku a skočil do letadla směr 
Praha. 

Po poledním příletu z Ameriky ješ-
tě ten samý večer 18. května nastou-
pil na led. Jeho premiérou byl cel-
kově šestý zápas Česka, v němž naši 
porazili Velkou Británii 4:1.

Byť byl samý šrám a unavený, útoč-
ník Caroliny ukázal formu a energii 
z bojů o Stanley Cup. Nebyl sám, po 
vyřazení z play o� posílili český tým 
i David Pastrňák a Pavel Zacha (oba 
Boston Bruins). Fanoušci si pochva-
lovali rychlý a chytrý hokej.

 (Pokračování na str. 6)

O�MŽIK, na který všichni čekají – objevuje se Martin Nečas s pohárem vítězů. 

„MARTINE, udělej nám mexickou vlnu,“ vyzval moderátor. Hokejista k radosti 
dětí naznačí začátek pohybu a vlna zdvižených rukou odjede až do zadních řad. 


